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Forsiden:
Idræt om Dagen kan i år fejre 
10-års fødselsdag. Idrætstilbud- 
det til arbejdsledige har været 
en succes. 100 projekter landet 
over har hvert år kontakt med 
50.000 arbejdsledige og efter
lønsmodtagere, men fremtiden 
ser dyster ud. Nedskæringer i 
de faste tilskud truer nu med at 
lukke mange projekter.
Foto. Niels Nyholm.

Det folkelige 
indersidespark

Der er på flere måder nye tider på vej. De to folkelige idrætsorganisa
tioner DDGU og DDSG&I har på netop afholdte årsmøder vedtaget at 
gå sammen i én stor forening i løbet af 1992.

Kampen om medlemmerne i idrættens verden bliver dermed skærpet, 
og man står nu overfor en situation, hvor Idrættens Fællesråds fire med
lemmer bliver til tre. Der bliver to omtrent lige store organisationer, 
Dansk Idræts-Forbund og den nye organisation, måske under navnet De 
Danske Gymnastik- og Idrætsforeninger. Hvem ved?

I det selskab vil Dansk Firmaidrætsforbund klart være den mindste, 
men som DIF’s formand Kai Holm udtrykte det fra talerstolen ved 
DDGU’s årsmøde, så fylder DFIF godt i sædet. Og det skal vi blive ved 
med. Vi må dog passe på, at vi ikke bliver klemt i sædet.

Fra DDGU lyder nye toner omkring de traditionelle idrætter, hvor 
man de senere år har været vidne til en tilbagegang. Derfor er det måske 
ved at være slut med den sociale holdning. Formand Leif Mikkelsen be
buder, at nu skal der satses på at give DDGU’s stævner og turneringer et 
ordentligt indhold. DIF skal så at sige spilles af banen med et folkeligt 
indersidespark.

Kampen om medlemmerne betyder også, at DFIF må stramme op på 
aktiviteterne. Firmaidrætten skal styrke arbejdet for de aktiviteter vi er 
gode til. Overalt hvor vi er repræsenteret, er firmaidrætten startet op 
omkring de traditionelle idrætter, fodbold, håndbold, badminton m.m. 
DFIF skal sørge for, at alting til stadighed fungerer ved vores firmatur
neringer og firmastævner på kreds- og landsplan, og her ligger der et 
stort ansvar hos DFIF’s idrætsafdeling.

DFIF har som de eneste familien med i formålsparagraffen, og arbej
det med at få familien med ind i aktiviteterne må også fastholdes. Så 
undgår vi at blive spillet af banen.

John Thrane.

35 børn og voksne havde en herlig lørdag eftermiddagi, da kursusudvalget afholdt kursus i 
Motionsbolden. Læs om kurset på bagsiden af Firmaidræt. Foto. Jette Hermann
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Første halvleg

Når disse linier læses, har 
de delegerede til repræsen
tantskabsmødet den 16. -17. 
november modtaget det ma
teriale som strukturgruppen 
betegner som “første halv- 
leg”.

Det er nu op til repræsen
tantskabsmødet at tage stil
ling til de forslag som ar
bejdsgruppen nu fremlægger 
efter mere end halvandets 
års arbejde. Og det er en or
dentlig mundfuld, de folke
valgte præsenteres for. Ikke 
færre end 50 sider skal man 
sætte sig grundigt ind i, hvis 
man vil tale med om forbun
dets fremtidige virke.

Ændring af 
stormøder

Det helt overordnede øn
ske for arbejdsgruppen har 
været en mere flexibel struk
tur, med en kort forbindelse 
mellem sammenslutnin
gerne, der jo er forbundets 
fundament, og forbundsle
delsen.

Det er gjort ved, at For
mandsmødet nu får en cen
tral placering i forbundets 
opbygning, således at der 
hvert år afholdes et for
mandsmøde i april, og hvert

andet år endnu et formands
møde i november. Repræ
sentantskabsmødet afholdes 
som hidtil hvert andet år i 
november måned.

Forslaget betyder, at 
Midtvejsmødet hvert andet 
år falder væk, samt at det 
årlige Forbundsrådsmøde i 
september også sløjfes.

Repræsentantskabsmø
derne skal som nu gå på 
skift blandt sammenslutnin
gerne, hvorimod formands
møderne lægges fast i Ny
borg.

Større udlodning
Hvad skal det gøre godt 

for! Var den gamle struktur 
ikke god nok, og kommer 
medlemmerne til at mærke 
forandringerne?

- Den gamle opbygning af 
forbundets organisation har 
nu holdt i 17 år, svarer for
bundskonsulent Jan 
Grumstrup, det er koordina
tor for arbejdsgruppen. 
Medlemmerne kommer ikke 
til at mærke forskel i første 
omgang, men senere hen. På 
længere sigt får vi et velfun
gerende og smidigt forbund, 
der kan yde bedre service til 
sammenslutningernes ar

bejde på lokalt plan. Forsla
get arbejder med en større 
udlodning direkte til sam
menslutningerne via et 
grundtilskud, hvor man har 
slået de faste tilskud, firma- 
klubtilskud samt aktivitets
tilskud sammen. Desuden er 
der mulighed for større akti
vitetstilskud, siger Jan 
Grumstrup.

Opblødning
Jan Grumstrup frem

hæver desuden omlægnin
gerne af ansøgnings- og til
skudsprincipper, samt at 
man på tilskudsområdet nu 
går over til “Tro og Love” 
principper, med færre kon
troller og papirgange, og 
hvor midlerne i højere grad 
fordeles per automatik gen
nem administrationen.

- Det har hele tiden været 
strukturgruppens mål, at der 
skulle ske en opblødning af 
hele strukturen og arbejds
gangene, og man kan godt 
sige, at nøgleordene er fri
hed og selvforvaltning.

- Det ser man særlig i de 
nye bestemmelser for aktivi
tets- og uddannelssudval- 
gene samt for Idrætsafdelin
gen, hvor udvalgenes

selvbestemmelse og kompe
tence styrkes, siger Jan 
Grumstrup, der også frem
hæver, at arbejdsgruppen 
foreslår at alle udvalgsmed
lemmerne vælges af repræ
sentantskabsmødet, og ikke 
som nu, hvor kun forman
den vælges.

Forslaget betyder også 
større frihed til forbundets 
amtskredse, hvor man frem
over blot vil kræve nogle mi
nimumsbestemmelser over
holdt, og kredsene får større 
frihed omkring afviklingen 
af åbne stævner.

Ny håndbog
Den mest synlige ændring 

er en radikal ændring af for
bundets håndbøger, idet den 
røde håndbog med turne
rings- og spilleregler for id
rætsafdelingen samt den blå 
håndbog med love og be
stemmelser skrottes, og er
stattes af en helt ny blå 
håndbog, der vil indeholde 
alt hvad en leder indenfor 
firmaidrætten har brug for. 
Håndbogen får nyt layout og 
vil blive et fuldkommet ar
bejdsredskab for de folke
valgte i forbundet og i sam
menslutningerne.
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IA sagde ja til børnene
A f John Thrane 
Redaktør

esse for " * *
“  * £ £ £  Skreds- 0*ta— « « “ •

Idrætsafdelingen (IA) af
holdt årsmøde i de ti idræts
sektioner lørdag den 21. 
september 1991. Formand 
Hans Erik Jørgensen kunne 
med tilfredshed byde vel
kommen til et årmøde med 
ny deltagerrekord. De 142 
deltagere er et godt udtryk 
for den store interesse, der 
er rundt omkring i sammen
slutningerne for idrætsafde
lingens arbejde, sagde Hans 
Erik Jørgensen, der også 
var tilfreds med debatten i 
de ti sektioner.

To forslag
Blandt de mange forslag 

til behandling, var der især 
to, der tiltrak sig den største 
opmærksomhed, og gav an
ledning til livlig debat.

Begge forslag var fra 
Landsdel Syd, og foresla
gene omhandlede dels al
dergrænserne og dels elitens 
deltagelse i kreds- og lands
stævner.

Baggrunden er, at man til 
det kommende repræsen
tantskabsmøde i november, 
har fremsendt forslag til op
hævelse af aldersgrænserne. 
Landsdel Syd foreslår tillige 
en ændring af § 8 H i fælles
bestemmelserne, der ude
lukker landsholds- og divisi
onsspilleres i at deltage. I 
stedet skal det nu lægges ud 
til de enkelte idrætssektio
ner at administrere alders
grænser og afgøre, hvorvidt 
eliten skal lukkes ind i var

men til kreds- og landsstæv
ner.

Alderen kom ned
Og sektionerne havde 

gjort hjemmearbejdet godt. 
På årsmødet havde alle sek

tioner gennemarbejdede for
slag klar, hvori der er taget 
hensyn til børnenes integra
tion og de specielle forhold, 
der hersker i hver idræt.

I kontaktidrætterne hånd
bold og fodbold gælder reg

len om de 16 år stadig, lige
som man stadig har en re
gel, der udelukker lands
holds- og divisionsspillerne 
fra deltagelse i kreds- og 
landsstævner.

I billard er aldersgrænsen 
nu nede på 12 år, og man 
har her en klassificering der 
gør, at eliten kan deltage.

Fysiske krav
I riffelskydning og i pistol 

gælder en aldersgrænse på 
15 år for deltagelse i kreds- 
og landsstævner. Hos pistol- 
sektione med den ekstra 
tilføjelse, at deltagerne fy
sisk er i stand til på en sik
kerhedsmæssig forsvarlig 
måde, at håndtere pistolen.

Begge sektioner havde 
dette spørgsmål til debat in
den årsmødet, og pistolsek
tionen valgte at anbefale, at 
det ikke var tilstrækkeligt at 
sætte en aldersgrænse på, 
men at der også måtte stil
les fysiologiske krav til de 
unge mennesker. Tilføjelsen 
er kun af sikkerhedsmæssige 
grunde, understreger Jan 
Reinholdt, sektionsleder i 
pistol.

Plads til alle i kegler
Hos bordtennis- og bad

mintonfolket sket ingen æn
dringer. Hos bordtennis går 
aldersgrænsen som før ved 
juniores, d.v.s. 14 år.

I badminton gælder de 16 
år stadig som grænse. For 
begge sektioner gælder, at
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Nye folk i sektionerne
På IA’s sektionsårsmøder i Fredericia- Året efter blev det til en post i fodboldud

hallen den 21. september 1991 var der ny- valget i FKS-Odense. Mogens Kjær modtog
valg i fodbold- og keglesektionen. i 1988 FKS’ hædersnål og året efter tildeltes

I fodboldsektionen indvalgtes Mogens han sammenslutningens lederpokal.
Kjær, FKS-Odense, istedet for Hans Erik
Jørgensen, der har vikarieret i fodboldsek- Ny keglemand
tionen, men nu kan koncentrere sig om I keglesektionen var der nyvalg til Hugo
formandsposten i Idrætsafdelingen. Hørlyck, da det mangeårige sektionsmedlem

Mogens Kjær er en rutineret fodboldle- Holger Pedersen efter eget ønske trak sig. 
der og har arbejdet indenfor firmaidrætten Hugo Hørlyck har i mange år siddet i 
i Odense i en lang årrække. Ansat i 1976 Danske Jernbaners Idrætsforenings kegle
hos Damixa i Odense, kom han straks med sektion, ligesom han har stor erfaring i le
som aktiv i fodboldklubben i firmaet, og derarbejde indenfor DJIF. 
fik i 1979 sæde i bestyrelsen for klubben. -jt.

Sommerlcmdsstævnerne i 
håndbold og fodbold deles

man allerede havde taget 
forbehold over eliten, og 
ikke ønskede at indfører 
flere rækker.

Hos keglesektionen faldt 
aldersgrænsen fra 16 til 14 
år, og hos keglespillerne har 
man en klassificering i 5 
rækker, så her er der plads 
til alle, også de allerbedste.

Liberale bowling-folk
Bowling fremstår som 

den mest liberale af idræt
terne. Her har man valgt 
ikke at have nogen alders
grænse overhovedet. Der er 
frit slag aldersmæssigt, men 
har dog valgt at sige nej tak 
til 1. divisionsspillere, hvori
mod 2. divisionsspillere og 
lavere rangerende spillere 
kan deltage.

Hos dartspillerne havde 
man fra sektionens side 
fremsat forslag om delta
gelse fra det 10. år, og der
med er dart den sektion, der 
næst efter bowling har den 
laveste begrænsning, men 
også her siger man nej til 
landsholds- og divisionsspil
lere.

På årsmødet i Fredericia 
besluttede man i de to 
idræts-sektioner, håndbold 
og fodbold, at dele sommer- 
landsstævnerne.

Delingen træder i kraft 
fra 1993, hvor landsstævnet i 
fodbold skal afvikles i Ny
borg, og landsstævnet i 
håndbold afvikles i Odense.

Delingen er sket i erken

delse af, at de store som
merlands-stævner, senest af
holdt i Slagelse med 1200 - 
1300 aktive, satte en natur
lig grænse for, hvem der 
kunne søge idrætsafdelingen 
om afholdelse af landsstæv
nerne, siger Kim T. Jensen 
fra Idrætsafdelingen. Som 
det er i dag er det kun den 
halve snes meget store by
sammenslutninger, der har

bane- og halkapacitet til at 
afholde landsstævnerne.
Dog vil fælles ansøgninger 
ifølge turnusordningen frem 
til 1996 blive behandlet, 
siger Kim T. Jensen.

Det er især fodbold, der 
har udviklet sig eksplosivt, 
efter at de rene damerækker 
og nu også mix-rækkerne er 
kommet med.

-jt-

Ren dam erække nedstemt
Sønderborg Firma Sport 

havde fremsendt et forslag 
om oprettelse af rene dame
rækker i kreds- og lands
stævner til keglesektionen, 
men årsmødet afviste for
slaget.

Baggrunden for forslaget 
er, at man i det sønderjyske 
har haft vældig succes med 
keglestævner med rene 
damerækker. Senest ved et 
åbent stævne i marts, hvor 
der deltog 16 damehold med 
ialt 73 deltagere. Her var 
der stemning for deltagelse i 
kreds- og landsstævner.

- Forslaget blev afvist af 
en enig keglesektion med

den begrundelse, at da
merne spiller ligeså godt 
som mændene, og derfor 
kan indgå på lige vilkår i de

almindelige rækker. Vi ser 
det som et tilbageskridt, 
fordi det har været prøvet 
tidligere uden stor tilslut
ning, fastslår formanden 
for DFIF’s keglesektion, 
Chr. P. Jensen.

-Jt
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H e le  det nye DFIF-fritidssæt er dansk produceret kvalitets tøj 
fra IBO-design, og det kan fås i størrelserne small til XX-large.

Jakke, buks og shorts er fremstillet i 100% Tactel, et helt nyt 
materiale der beskytter dig effektivt mod vind og regn, men 

samtidig tillader din krop at ånde gennem materialet. 
DFIF-f ritidssættet udgør et harmonisk hele, men kan nemt 

kombineres på flere måder. Sættet er særdeles velegnet 
som f.eks.præmie/gave, eller hvis man ønsker at profilere 
sig med smart ens påklædning til særlige arrangementer.

Dansk Firmaidrætsforbund
Storebæltsvej 11 - 5800 Nyborg - Telefon: 65 31 65 60



Tilbud fra 8 Shoppen!
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Nr. 790: Stor sportstaske
i nylon. Kraftig kvalitet. 135 ■

Nr. 901: DFIF T-shirts
100 % bomuld i god kvalitet.

Nr. 702: 
Spillekort DFIF-Ligther

I P  Dansk
Firmaidrætsforbund

Nr. 580: Badelagen 
Lækker kvalitet 70x 140 cm. 
100 % bomuldsfrotté.

Nr. 701: Schweitzerkniv
Original Victorinox / 60mm.l Blå

Nr. 730: Nylon rygsæk
Kraftig kvalitet m/maverem

710:
DFIF-Kuglepenne Plast Stål 20

Nr. 705: Praktisk mavepung 4  C
i nylon med snor og 2 lommer I W 1

Nr. 704: Gavepose 
med spændende indhold.
Værdi mindst 50 kr. Nu kun!

Varerne bestilles på bestillingskuponen eller ved telefonisk henvendelse til forbundskontoret. 
Ved bestilling af tøj husk at opgive størrelser. Alle priser er ind. moms men excl. forsendelse.

H erm ed b estille r undertegnede:
Varenr:..........Antal:...........Størrelse:......... Varenr:...........Antal:.........Størrelse:....
Varenr:......... Antal:...........Størrelse:......... Varenr:...........Antal:.........Størrelse:....
Varenr:......... Antal:.......... Størrelse:......... Varenr:...........Antal:.........Størrelse:....
Varenr:......... Antal:...........Størrelse:......... Varenr:...........Antal:.........Størrelse:....
Varenr:......... Antal:...........Størrelse:......... Varenr:...........Antal:.........Størrelse:....
Navn:...............
Adresse:...........
Sammenslutning:.I »Dato:.......................................... Underskrift:.

Nr. 706: Oplukker 
med nøglering m
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Idræt om Dagen ved skili«
A f John Thrane 
Redaktør

Foreningen til fremme af 
Motions- og Idrætstilbud 
(FMI) holdt i dagene den 
25. - 27. september 10-års 
jubi-konference på Den 
Jyske Idrætshøjskole i Vejle. 
Man havde samlet en bred 
vifte af eksperter, projektle
dere og brugere, der skulle 
sætte Idræt om Dagen’s 
(IDA) fortid og især fremtid 
under lup.

N y tilskudspolitik
Netop i jubilæumsåret har 

FMI oplevet en nedskæring 
på 100.000 kroner fra Kul
turministeriets side, og det 
har tvunget FMI’s bestyrelse 
til en revision af tilskudspo
litikken. Fremover kan de 
nuværende projekter for
vente færre penge. Bestyrel
sen vil i stedet prioritere nye 
projekter højere.

- Vi er klar over, at vi står 
ved en skillevej, sagde for
mand for FMI, Tage Carl
sen. Hvis FMI skal overleve 
må der sadles om, og der 
skal skaffes nye midler. Stat 
og kommune må gå ind og 
øge tilskuddet, ellers vil det 
betyde, at nogle projekter 
får vanskeligt ved at over
leve. Med de begrænsede 
midler vi råder over på nu
værende tidspunkt, må vi 
prioritere de nye projekter. 
De eksisterende projekter 
må derfor i højere grad 
klare sig selv, sagde Tage 
Carlsen.

S årb ar brugergruppe
Men kan IDA-projek- 

terne det? Nej, mente langt 
hovedparten af de forsam
lede projektledere ikke. 
Uden de små, men nødven
dige tilskud fra FMI, ville 
projekternes fremtidige 
levetid blive kortvarig, og 
flere kritiserede Tage Carl

sen og bestyrelsen for at un
dervurdere de vanskelighe
der der er forbundet med en 
forankring af projekterne.

Brugerbetaling vil kvæle 
mange projekter, fordi bru
gergruppen i forvejen er 
sårbar, påpegede mange 
projektledere, der også rej
ste krav om, at Kommuner
nes Landsforening nu måtte 
fremkomme med et samlet 
udspil om FMI’s status i 
kommunalt regi.

Idræt på en 
anden m åde

Men hvem skal de lokale 
IDA-projekter støtte sig til? 
Debatten afslørede, at der 
fra projekt til projekt er

store forskelle, og heller 
ikke eksperterne er enige 
om, hvem der er målgruppe 
for IDA-projekterne. Der 
var desuden delte meninger 
om, hvorvidt foreningslivet 
kan medvirke til en konsoli
dering, eller om der skal sat
ses på professionelle pro
jektledere.

Lars Mortensen fra Fre
dericia mente ikke, at fore
ningslivet kan bruges.

- Vores mål er at få så 
mange som mulig til at 
dyrke motion. Vi tilbyder 
idræt på en anden måde.
Her er det samværet der 
tæller, og deltagerne kan 
komme som de har lyst.
De er ikke forpligtet som i

idrætsforeningerne, og beta
ler kun kontigent for en må
ned ad gangen, sagde Lars 
Mortensen, og blev bakket 
op af Jørn Møller fra FMI.

- Brugerne af Idræt om 
Dagen kan ikke umiddelbart 
honorere kravene fra idræts
foreninger om disciplin, 
idrætsvalg og forpligtelse, 
derfor har IDA-projekterne 
deres store berettigelse, 
sagde Jørn Møller.

Morten Mølholm fra Kul
turministeriet var af en an
den mening.

- Den egentlige bevæg
grund for Kulturministeriet 
for at støtte FMI var en 
målrettet indsats overfor ar- 
bejdsledige. Det har aldrig
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»vejen
været meningen, at opbygge 
en sektor for sig. IDA-pro- 
jekterne må kunne rummes i 
de traditionelle idrætsfor
eninger og finde støtte til 
forankring der, sagde Mor
ten Mølholm.

Større bevågenhed
På konferencens sidste 

dag havde arrangørerne sat 
beslutningstagerne stævne til 
en høring om FMI’s fremtid. 
De politiske partier var re
præsenteret ved Hanne 
Thanning Jacobsen (SF), og 
Børge Bakholt (S).

De udtrykte begge stor 
sympati for den form for 
idræt, som IDA-projekterne 
står for. De måtte dog i 
samme åndedræt vedgå, at 
de ikke havde en pose penge 
med, men lovede, at arbejde 
for større bevillinger. Hanne 
Thanning beklagede i den 
sammenhæng den mang
lende repræsentation af de 
borgerlige partier. Det 
havde gavnet debatten.

Børge Bakholt efterlyste 
mere information om FMFs 
arbejde.

- Det er nødvendigt at 
pressen gøres mere interes
seret. Gennem en større be
vågenhed er der måske en 
mulighed for at åbne nogle 
døre. Jeg er overbevist om, 
at mange politikere overho
vedet ikke kender til FMI og 
Idræt om Dagen, sagde 
Børge Bakholt.

Grundlaget
FMI står i dag bag ca. 100 

IDA-projekter, der primært 
henvender sig til ledige. FMI 
har fået ny bestyrelse, såle
des at det er LO, Dansk 
Firmaidrætsforbund, Dansk 
Idræts-Forbund og Dansk 
Arbejder Idrætsforbund der 
tegner FMI. Det økonomi
ske grundlag er et tilskud på
700.000 kr. fra Kulturmini
steriet, 150.000 kr. fra LO og
150.000 kr. fra DIF.

Sæt kryds i kalenderen 
ud for søndag den 17. no
vember! Det er dagen hvor 
hele Danmark hopper i 
vandet og ta’r et tag for 
sclerosesagen.

Det bliver Danmarks 
hidtil største svømmebegi- 
venhed, DANMARK 
SVØM LANGT.

Den finder sted i 75 
svømmehaller over hele 
landet, og formålet er at 
samle penge til Sclerose- 
foreningens arbejde.

Nyskabelse
Det er Scleroseforenin- 

gens hidtil mest ambitiøse 
projekt, og foreningen sat
ser på at indsamle et tocif
ret millionbeløb.

- Det er tale om en ny
skabelse indenfor indsam
lingsarbejde herhjemme. 
Det er første gang en pri
vat organisation samler 
økonomiske midler ind ved 
at afholde en landsdæk
kende idrætsbegivenhed, 
siger Mimi Jacobsen fra 
Scleroseforeningen.

Ideen er, at flest mulige 
danskere - unge og gamle, 
raske og handicappede -

går sammen i hold på 3-10 
personer, og skaffer sig en 
eller flere sponsorer, som vil 
støtte holdets præstationer 
under stævnet med et kon
tant beløb til arbejdet for 
scleroseramte.

Alle kan være med, og jo 
flere der deltager, desto 
flere penge vil der komme 
ind til foreningens arbejde.

Sponsor i ryggen
Deltagerne skal ud på 

forhånd og finde en sponsor. 
Det kan være venner, fami
liemedlemmer, naboer, lo
kale handlende eet., der 
hver forpligter sig til at be
tale et beløb for det antal 
banelængder holdet svøm
mer i løbet af de 55 minut
ter, banen vil være tilrådig
hed for hvert hold.

Firmahold
Eller endnu bedre. Det 

kan også være en virksom
hed som stiller med et eller 
flere firmahold, og som 
sponserer sine medarbej
dere, og lover f.eks. 10 kro
ner til Scleroseforeningen 
for hver banelængde.

Med det tilbud har Dansk

Shell allerede opfordret 
sine ansatte til at iføre sig 
badetøjet den 17. novem
ber, ligesom Den Danske 
Bank har lovet at sponsere 
medarbejderne med et be
løb op til 100.000 kroner.

Deltagerne inddeles i 
fem grupper: Firmahold, 
andre hold, børne/ung- 
domshold under 16 år, æl
drehold over 60 år samt 
handicaphold. I hver 
gruppe præmieres et vin
derhold for at have svøm
met flest penge ind.

Den Danske Bank, Ford 
Motor Company samt 
SuperBrugsen er arrange
mentets hovedsponsorer, 
og er også med i det plan
læggende arbejde.

Arrangementet gennem
føres i et tæt samarbejde 
med Lions Clubs og Dansk 
Svømme og Livrednings
forbund, som begge stiller 
deres arbejdskraft tilrådig
hed gratis.

Nærmere oplysninger 
om svømmesteder og tid 
kan fås ved henvendelse 
til: Scleroseforeningen, 
Mosedalsvej 15, 2500 
Valby. Tlf. 31 17 04 66.
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A f John Thrane 
Redaktør

Lørdag den 5. oktober 
1991 gav de to idrætsorgani
sationer DDGU og 
DDSG&I hinanden hånd
slag på, at en sammenlæg
ning skal være en realitet 
inden udgangen af 1992. 
Hermed er 62 års adskillelse 
slut.

Den historiske beslutning 
blev taget på DDGU’s ordi
nære årsmøde i Fuglsøcen- 
tret. Samtidig hermed havde 
DDSG&I indkaldt til ekstra
ordinært repræsentantskabs
møde i Herning for at være 
på omgangshøide med 
DDGU’erne.

Massivt flertal
På DDGU’s årsmøde i 

Fulgsøcentret var der ikke 
overraskende et massivt 
flertal for en sammenlæg
ning. 333 stemte ja, kun 16 
sagde nej. En stemmeseddel 
var blank.

Så glat var der ikke 
mange, der troede det ville 
gå i Herning hos DDSG&I. 
Der har været store betæn
keligheder, og der har været 
mange røster fremme om, at 
det hele gik lidt for stærkt. 
Man ville have bedre tid til 
at diskutere tingene igen
nem. Derfor var det meget 
overraskende, at der også 
her var et massivt flertal for 
en fusion. Af de 342 frem
mødte stemte 285 for, 48 var 
imod. 9 undlod at stemme.

Fordelene
Det altoverskyggende 

emne på DDGU’s ordinære 
årsmøde var naturligvis 
spørgsmålet om en ny fælles 
organisations opbygning og 
struktur, der med angiveligt 
over 1,6 million aktivi
tetsmedlemmer skal tage 
kampen op med Dansk 
Idræts-Forbund om at give 
de bedste idrætstilbud. I for
mand Leif Mikkelsens beret-

Massivt ja til 
sammenlægning

De to formænd, Leif Mikkelsen og Jørgen Petersen, kunne også efter den 5. oktober se hinanden i 
øjnene. M ed et stort flertal besluttede DDGU og DDSG&I sig for at indgå et fornuftsægteskab, der 
gør den nye organisation til landets største.

ning fyldte dette punkt da 
også 8 ud af de 27 sider, og 
han begrundede fusionen 
ved at fremhæve de kortsig
tede fordele således:

- At blive landsdækkende,

styrke amterne økonomisk 
via rationalisering på lands
plan og styrke de folkelige 
kræfter ved at stå sammen 
og få en bedre position i for
hold til tips- og lottomid

lerne. Men det er på længere 
sigt, at fusionen virkelig får 
sin berettigelse, sagde Leif 
Mikkelsen.

- En landsdækkende fore
ning kan etablere en amts
foreningsstruktur, som vir
kelig kan fylde noget i 
lokalforeningernes hverdag. 
Enheder der får evnen til at 
gennemføre turnerings-, 
stævne- og kursusvirksom
hed i de fleste aktiviteter, 
sagde Leif Mikkelsen, der 
fra talerstolen også bebu
dede, at den nye organisa
tion vil satse kraftigere med 
tilbud til de traditionelle tur
neringsidrætter, for om mu
ligt at overflødiggøre Dansk 
Idræts-Forbund.

Få protester
Den efterfølgende debat 

afspejlede klart det store 
flertal for en sammenlæg
ning. Af de ialt 28 indlæg fra

Formålsparagraffer
DDGU's nuværende

DDGU har til formål, ud over det frivillige foreningsar
bejde ved idræt og andet kulturelt virke at fremme den 
folkelige oplysning.

DDSG&I's nuværende
Organisationens formål er ved idræt og andet kulturelt 
virke at fremme den enkelte og fællesskabets sundhed og 
trivsel.

Forslag til ny formålsparagraf
Organisationen har til formål, ved idræt og andet kultu
relt virke at fremme og styrke det folkelige foreningsar
bejde.
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salen var der kun få der 
talte imod en sammenlæg
ning. Blandt disse var Else 
Marie Vind fra Vejle Amts 
G.&U, der spurgte hvorfor 
man ønskede én stor organi
sation, og mente at de folke
lige kræfter burde spredes 
og ikke samles. Else Marie 
Vind ønskede et samarbejde 
i stedet for en sammenlæg
ning.

Lotte Jensen fra volley- 
balludvalget efterlyste tan
ker om, hvad ledelsen vil 
bruge den nyvundne styrke 
til, og hun mente, der var 
for meget kvantitet fremfor 
kvalitet i formandens beret
ning.

Stærkest udtrykte Mette 
Geil fra internationalt ud
valg sig. Hun kaldte den nye 
organisation for en elefant 
på lerfødder, og hun mente 
ikke, at DDGU’s historiske 
livssyn kunne forenes med 
DDSG&I’s. Mette Geil 
henviste bl.a. til det interna
tionale arbejde, der ikke pri

oriteres højt i DDSG&I, og 
efterlyste et udtryk for det 
kristne livssyn i den nye for
målsparagraf.

Det folkelige 
oplysningsarbejde

Trods en livlig debat var 
de kritiske bemærkninger få. 
Møderne i Fuglsøcentret og i 
Herning godkendte således i 
princippet forslagene til en 
landsledelse på 9 personer, og 
en amtsstruktur med 25 am
ter for den nye organisation.

Debatten på DDGU’s 
årsmøde viste dog, at en af 
DDGU’s mærkesager, det 
folkelige oplysningsarbejde, 
under en eller anden form 
skal indarbejdes i den nye 
formålsparagraf.

Både Vejle Amts G & U 
og Københavns Amts I & U 
gav således den fremlagte 
formålsparagraf nogle drøje 
hug, og forlangte, at det fol
kelige oplysningsarbejde op- 
prioriteres i formålspara
graffen.

DIF overflødigt
Det er måske ved at 

være slut med satsningen 
på de utraditionelle aktivi
teter i DDGU. I forbin
delse med principbeslutnin
gen om en fusion i løbet af 
1992, har formand Leif 
Mikkelsen bebudet, at man 
nu må satse på de traditio
nelle idrætter.

Til ungdom og idræt ud
taler Leif Mikkelsen bl.a., 
at:

- Hvad de tværgående i- 
drætter angår, tror jeg ikke 
på, at en ny landsforening 
kommer til at bygge på fa
milieidræt og naturvejled
ning. De traditionelle 
idrætter vil vedblive at være 
den største berøringsflade 
til vore medlemmer, og 
derfor er vi forpligtet til at 
udvikle dem.

- For at kunne appellere 
til medlemmerne kræves 
der et ordentligt indhold i 
vore stævner og turnerin
ger. I stedet for, “at det er 
hyggeligt at der er nogle al

ternative tilbud til nogle 
af vores hold.” Lykkes 
det, vil DIF blive inder
ligt overflødigt, siger Leif 
Mikkelsen.

Traditionelle 
idrætter vægtes

Skitseforslaget til den 
nye landsledelse under
streger vægtningen af de 
traditionelle aktiviteter.

Hovedbestyrelsen skal 
bestå af 9 personer, hvor 
opvisningsidrætterne 
gymnastik og folkedans 
naturligt har fået sæde.

Holdidrætterne, slag
boldspil og de individu
elle idrætter er ligeledes 
repræsenteret, hvorimod 
familieidræt, børneidræt, 
ældreidræt og friluftsakti
viteter ikke er repræsen
teret med en person i ho
vedbestyrelsen.

Skyttegruppen er re
præsenteret med én per
son.

- jt .

Økonomisk
selvstændighed

Skyttegruppens place
ring i den nye organisation 
bliver som associeret part. 
Hermed får skyttegruppen 
en vedtægtssikret, politisk 
og ikke mindst økonomisk 
selvstændighed, hvor 14,75 
% af den nye organisations 
andel af tipsmidlerne går til 
skytterne.

Dermed er skytterne sik

ret samme vilkår som nu.
Det bliver den fælles for

ening, der repræsenterer 
“De danske Skytteforenin
ger” i forhold til Idrættens 
Fællesråd, Tipstjenesten 
m.v., hvorimod skydebane
forhold, våbenlovgivning 
o.s.v. ganske ligger i skyt
ternes egne hænder.

■jt-

Direkte salg til 
virksomheder og klubber

Køb klubbens sportsudstyr direkte fra leve
randøren. Sport Direct er markedets bed

ste leverandør med et solidt 
kendskab til sport, 

og de krav det 
stiller til tøj og ud
styr.

Ring eller send ku
ponen til Sport Di

rect, og få vort nye 
flotte Sports Katalog.

Sport Direct
- den direkte vej til målet

I
I
I
I
I

Ja tak, send mig straks det store flotte Sports Katalog 1991/92 
med masser af gode klubtilbud.

Navn/klub:

Adresse:

Postnr. og by^

Sendes til Sport Direct
Postboks 717, 9900 Frederikshavn, tlf. 98 42 33 44

l
I
I
I
I
I
I
I
I
I
I
I
I
I
I
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Kort & godt

Tipning
dalend*

ens andel
e

Lottospil er i øjeblikket 
så populært, at det markeds
fører sig selv, siger Dansk 
Tipstjenests direktør, Frantz 
Hovitz.

* Vi er i øjeblikket igang 
med en kampagne der skal 
sælge tipningen bedre til be
folkningen. Omsætningen er 
dalende, men det var ventet, 
sådan går det for alle spil på 
et tidspunkt.

- Det vil givetvis gå ligeså 
for lottospillet om et par år.
I øjeblikket er omsætningen 
stigende, men vil om et par 
år nå et toppunkt, for deref
ter at falde. På det tidspunkt 
vil vi være klar med en 
relancering af lotto, siger 
Frantz Hovitz til Firmaidræt.

- 1 øjeblikket markeds
føres tipningen kraftigt i

dagspressen og i TV2-rekla- 
mer. Der hænger sammen 
med, at vi ikke bare vil lade 
tipsomsætningen falde, siger 
Frantz Hovitz. Præmierne 
vil på et tidspunkt blive så 
små, at tipningen dør.

- Tipningen skal have et 
nyt image. Folk forbinder 
tipning med viden og syste
mer. Med kampagnen slår vi 
på, at det dels er 7 gange så 
stor chance for at vinde i 
tips sammenlignet med 
lotto, dels at tipning også er 
glæde og mennesker, siger 
Frantz Hovitz.

I andre lande, hvor lotto
spillet har kørt i flere år, er 
tipningen stærkt på retur. I 
Tyskland udgør tipningen 
kun ca. 5 % af den samlede 
omsætning.

I mio. til grønne ideer
Tuborgs Grønne Fond er en del af Tuborgfondet, der i 

år har sat ikke mindre end 1.()()().()()() kroner af til “grønne 
ideer”. De penge skal ud at arbejde.

Derfor vil vi gerne be’ om jeres “grønne ideer”. Ideer 
der er originale, og som samtidig opfylder et “grønt håb" 
eller ønske, der ellers ikke ville blive opfyldt. Ideerne skal 
helst være igangsættende, og de skal gavne så mange som 
muligt - især unge - så vi kan opfylde fondets formål om 
at støtte “almenvelgørende og almennyttige”, formål i 
Danmark.

Det eneste, der ikke kan søges til, er politiske eller reli
giøse formål. Jo flere, der hurtigt kan få del i den grønne 
million, jo bedre. Så hvis du har en god, grøn idé, skal du 
bare udfylde et ansøgningsskema og sende del til os. 
Ansøgningsfristen udløber den 30. november 1991, men 
lad os høre fra dig så hurtigt som muligt. Vi behandler 
nemlig ansøgningerne, efterhåden som vi modtager dem.

Send ansøgningen til:
Tuborgfondet, Strandvejen 50, 2900 Hellerup.
Mrk. Tuborgs Grønne Fond.
Anfør beløb, ansøgers navn, stilling, adresse, 

postnr./by, telefonnr. CPR-nr./SE-nr. samt hvornår be
løbet skal anvendes.

Supplerende oplysninger kan vedlægges.

Alle kan vinde
Hvad er det der gør Dan- 

mark-Stafetten til noget gan
ske særlig i forhold til de 
mange tusinde motionsløb 
landet over?

Løsenet er lodtrækning 
og at alle kan være med. 
Blandt mere en 4000 ind
sendte løsninger er vinderen 
af hovedgevinsten nu fun
det. Den heldig vinder af et 
SABA farve-TV blev:

Anita Nielsen, 
Brorsonsvænget 2 A,
4700 Næstved.

Vinderen blev udtrukket 
af Allan Zachariasen, en af 
de bedste langdistance
løbere Danmark har fostret 
gennem tiderne. Allan 
Zachariasen er også er Dan- 
mark-Stafettens skytsengel 
og har holdt hånden over 
løberne, idet han har givet 
motionsløberne i Danmark- 
Stafetten en række gode og 
uundværlige råd med på 
vejen.

På billedet trækker Allan 
Zachariasen den heldige 
vinder af Danmark-Stafet- 
tens hovedgevinst, et SABA 
farve-TV. Nederst er det 
Alis Thestrup fra DFIF’s ak
tivitetsudvalg, og dernæst er 
det DFIF’s konsulent Alice

Foto. Niels Nyholm.

Rasmussen, der giver Allan 
en hjælpende hånd.

Firmaidræt i M aribo
Der indbydes nu til stif

tende generalforsamling i 
Maribo den 7. november 
1991.

Efter den store succes 
med afholdelse af et fod
boldstævne den 15. sep
tember, har de to initiativ
tagere Bjarne Andersen og 
Tommy Nielsen fra firmaet 
K. Balling-Engelsen A/S i 
samarbejde med forbunds
konsulent Jørgen Rasmus
sen, besluttet at invitere 
alle firmaklubberne i Ma
ribo til en stiftende gene

ralforsamling den 7. no
vember 1991.

- Stævnet bestyrkede os 
i troen på, at der er behov 
for organiseret firmaidræt 
i Maribo, siger Jørgen 
Rasmussen og fortsætter:

- Der var den helt rig
tige firmaidrætsstemning 
med hele familien som til
skuere. Man hyggede sig 
med kaffe og hjemmebag, 
mens børnene legede på 
legepladsen tæt ved. En 
dejlig oplevelse, beretter 
Jørgen Rasmussen.
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Andenplads 
til Danmark

Det blev til en flot anden
plads til det danske hold ved 
de Nordiske Jernbane- 
mesterskaber i fodbold der 
blev afvikler i dagene den 
5.-7. september. Sverige 
vandt det Nordiske 
Jernbane mesterskab for 
anden gang siden 1979.

Stævnet havde deltagelse 
af hold fra Norge, Sverige 
Finlan og Danmark, og blev 
afviklet som en plujeturne- 
ring, hvor alle fire hold 
mødtes i løbet af tre dage.

Stævnet finder sted hver 
andet år, og i år var det 8. 
gang stævnet blev afviklet.

Arrangør var Danske 
Jernbaners Idræts- og Fri
tidsforbund, der havde lagt 
stævnet ud til den meget 
aktive Rødby Færge Idræts
forening, der klarede den 
opgave til ug.

- Vi lagde ud med en 
overraskende 4-0 sejr over

de forsvarende mestre fra 
Finland, der dog ikke havde 
samme styrke som i 1989, 
beretter Gerner Madsen fra 
DJIF’s fodboldsektion.

- Det gav os naturligvis 
bold på tanden, men 1-1 
kampen mod Norge var lidt 
af et antiklimaks. Resulta
terne magede det sådan, at 
vores kamp mod Sverige 
skulle afgøre hvem der 
vandt, og selvom vi tabte 1-2 
til svenskerne i en meget tæt 
kamp, er vi ganske godt til
fredse med andenpladsen, 
slutter Gerner Madsen.

De enkelte kampe gav føl
gende resultater:
Sverige - Norge 3 - 0 
Danmark- Finland 4 -0  
Sverige - Finland 4 - 0 
Norge - Danmark 1 - 1 
Danmark - Sverige 1 - 2 
Norge - Finland 3 - 1

DMF klar til optagelse
På et ekstraordinæt re

præsentantskabsmøde den 
5. oktober vedtog Dansk 
Motions Forbund (DMF), 
at søge optagelse i DFIF.

Af de 104 stemmeberet
tigede stemte 73 for opta
gelse, 28 stemte imod og 3 
undlod at stemme. DMF vil 
søge om optagelse med 
samme status som en by
sammenslutning.

- En optagelse i DFIF vil 
give DMF en bedre mulig
hed for at videreudvikle 
sig, siger Erik Vandet fra 
DMF. Erik Vandet er re
daktør af DMF’s forbunds
blad, og har hele tiden 
været en varm fortaler for 
en optagelse.

- Vi får hermed en mu
lighed for at trække på de 
ressourcer der er i så stor

en organisation som DFIF, 
og det vil være en klar for
del, at DMF får tilført 
nogle penge fra tipsmid
lerne, siger Erik Vandet.

På mødet deltog for
mand Tage Carlsen og for
bundskonsulent Jan 
Grumstrup fra DFIF, der 
redegjorde for firmaidræt
tens interesser ved en opta
gelse. På mødet var der 
trods alt nogle der mente, 
at der måtte være en bag
tanke med DFIF’s interesse 
for DMF.

Begge parter har en in
teresse i en optagelse.
DFIF får mulighed for at 
komme ud til en medlems
skare på ca. 15.000 med
lemmer, og DMF får mulig
hed for at bruge DFIF’s 
aktivitetstilbud.

Det danske landshold. Bagerst fra venstre: Johnny Christiansen,
Claus Hartmann Petersen, Finn Andersen, Jens Jessen, Johnny 
Nielsen, Bo Abilgaard, Henning Carlsen, holdleder Gerner Madsen. 
Foran fra venstre: Sten Hansen, John Kjær Hansen, Flemming Larsen, 
Rene Holst, Jan Petersen, Arne Thomsen, Anders Maj.
Foto. Kent Rasmussen.

Anvisning af Tips- & 
Lottomidler 1992
STØTTE TIL IDRÆT

Af Kulturministeriets tips/lottomidler til idrætsformål 
kan der ydes støtte til:

I. Bygge- og anlægsarbejder, som udføres af lokale 
idrætsforeninger og selvejende institutioner, f.eks. opfø
relse af idrætshaller, klubhuse, lysanlæg, skydebaner, ten
nisbaner og golfbaner.

Der ydes ikke støtte til dækning af foreningers drifts
udgifter eller bygge- og anlægsarbejder, som er afsluttet 
inden ansøgningsfristens udløb.

Ansøgningen indsendes på særligt ansøgningsskema, 
der kan rekvireres hos idrættens hovedorganisationer el
ler hos Kulturministeriet (tlf. 33 32 10 50).

Sammen med ansøgningen sendes foreningens vedtæg
ter, det senest afsluttede regnskab samt tegninger og/eller 
anden beskrivelse af projektet.

Ansøgning sendes gennem vedkommende hovedorga
nisation senest 1. november 1991 med henblik på uddeling 
i 1992.

Midlerne i bygge- og anlægspuljen er begrænsede, og 
langt fra alle ansøgninger kan imødekommes.

II. Organisationer og institutioner til varetagelse af 
særlige større opgaver af almen betydning for idrætten, 
f.eks. forsknings- uddannelses- og formidlingsvirksomhed.

Der anvendes ikke ansøgningsskema, men ansøgningen 
skal indeholde en beskrivelse af organisationens aktivite
ter. Vedtægter, senest afsluttede regnskab saml budget 
skal vedlægges.

Ansøgning indsendes til Kulturministeriet, Nybrogade 
2, 1203 København K., senest 1. december 1991 med hen
blik på uddeling i juni 1992.
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Instruktør- og lederkurser efterår 1991

TEAM TRAINING
Kurset er et samarbejdskursus, hvor deltagerne trænes i at 
træffe beslutninger og løse opgaver på en anderledes måde, 
ved hjælp af opgaveløsning og gennemgang af forskellige ori
enteringsruter.
På kurset arbejdes der med lederpleje, samvær, sammenhold 
og samarbejde, og der arbejdes med:

- at skabe dynamik og engagement i sammenslutningen.
- at skabe enighed ved beslutninger.
- at skabe fleksibilitet i opfattelsen af grupper.
- at finde kernen i problemstillinger.

Tid og sted: 8 .-10 . november i Viborg. 
Kursuspris: 600 kroner.
Tilmelding: Hurtigst muligt.

BOWLING II
Kurset er anden del af instruktøruddannelsen. Der arbejdes teo
retisk og praktisk såvel individuelt som i grupper med følgende 
emner.

- Repetition af kursus I.
- Korrektion af afvigelser.
- Flytte- og kompenseringssystemer.
- Instruktionsmetodik og øvelser.
- Fejl- og retteteknik.
- Forskellige spil og systemer.

Tid og sted: den 22. - 24. november 1991 
Kursuspris: 600 kroner.
Tilmelding: Hurtigst muligt.

Odense.

BADMINTON II
Kurset er anden del af instruktøruddannelsen, og der arbejdes 
teoretisk og praktisk med:

Spilleregler.
Repetition af grundslag. 
instruktionsøvelser og metodik til 
Singleserv.
Clear.
Drop.
Smash.
Lav baghånd og høj baghånd.
Taktik i single og mix-double 
samt iagttagelsesteknik.

Tid og sted: 
Kursuspris: 
Tilmelding:

Den 22. - 24. november 1991 i Fredericia. 
600 kroner.
Hurtigst muligt.

KEGLER II
Kurset er anden del af instruktøruddannelsen. Der arbejdes teo
retisk og praktisk med:

- Figurspil.
- Kugle- og stilbedømmelse.
- Stævne- og turneringstilrettelæggelse efter 

DFIF’s regler.

Tid og sted: 8.-10. november 1991. 
Kursuspris: 600 kroner.
Tilmelding: Hurtigst muligt.

FODBOLDDOMMER
Kurset strækker sig over to weekends og henvender sig til 
DFIF-personer, der kunne tænke sig at blive fodbolddommere. 
Kurset har samme indhold og eksamen som de traditionelle 
dommerkurser, der normalt afvikles over 10 hverdage. 
Instruktørerne er erfarne DFU-undervisere. Og der udstedes 
efter endt eksamen dommerkort. Via teori og praktik samt grup
peopgaver undervises der i:

- Off-side.
- Skub, obstruktion, frispark.
- Målmandens funktion.
- Kampens ydre faktorer.
- Retningslinier.

Der holdes eksamen den sidste weekend.
Tid og sted: 8.-10. november samt den 22.-24. november i 

Holbæk.
Kursuspris: 1000 kroner.
Tilmelding: Hurtigst muligt.

DART III
Kurset er sidste del på instruktøuddannelsen, og der arbejdes 
teoretisk og praktisk med:

- Instruktionsmetodik.
- Instruktionsøvelser.
- Fejl- og rettemetodik.
- Udarbejdelse af lektionsplan.

Tid og sted: den 22. - 24. november 1991 i Middelfart. 
Kursuspris: 600 kroner.
Tilmelding: Hurtigst muligt.

Kursusprisen omfatter undervisning, materialer, ophold og forplejning, 
dog ikke drikkevarer.
Tilmelding skal ske på tilmeldingskort, som underskrives af kreds/sam- 
menslutning, og som tilsendes forbundskontoret. Yderligere oplysninger 
fås ved henvendelse til uddannelseskonsulent Jane Have Andersen på 
tlf. 65 31 65 60.

Dansk Firmaidrætsforbund
Okt.
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Firmaidræt

Navnlig

Hæderstegn til 
Tønder-folk

Bente Møballe flankeret a f Hans Christian Lorenzen (tv) og 
Flemming Henningsen.

Den 11. september 1991 
fik tre aktive firmaidrætsle
dere fra Tønder og Omegns 
Firmasport overrakt DFIF’s 
Hæderstegn.

Fodboldformand og næst
formand Bente Møbalie fik
hæderstegnet for sit man
geårige virke i TOFS lige si
den sammenslutningens start 
i 1978. Fodbold har altid 
været Bente Møballes store 
interesse, og i starten var 
Bente drivkraften på hendes 
firmahold. Bente blev dog

ret hurtigt indfanget til en 
post i T.O.F.S.’ fodboldud
valg, en post hun bestred 
med dygtighed indtil 1986, 
hvor hun blev sekretær i 
sammenslutningen.

I 1989 manglede T.O.F.S. 
en formand for fodboldud
valget, og hvem var mere 
naturlig at pege på end 
Bente Møballe, der med sin 
store viden om fodboldreg
ler og rutine omkring turne
ringstilrettelæggelse, kom på 
den rette hylde.

Hans Christian Lorenzen,
formand for skydeudvalget i 
T.O.F.S. modtog hædersteg
net for mere end 10 års ak
tivt virke for skydningen i 
sammenslutningen.

Hans Christian Lorenzen 
er en mand af få ord, men 
med energi og et roligt 
væsen. Det har altid været 
betryggende at vide, at med 
Hans i spidsen for skydeud
valget er alt i gode hænder 
når der skal arrangeres sky- 
destævner.

Tidligere formand for 
T.O.F.S., Flemming Hen
ningsen, modtog hædersteg
net for sit arbejde i firma
idrætten i Tønder siden 
1978, hvor han var en af ini
tiativtagerne til oprettelsen 
af sammenslutningen.

Han blev i 1981 valgt til 
formand, og bestred denne 
post frem til 1986.

Flemming var initiativta
ger til udgivelsen af sam
menslutningens medlems
blad, T.O.F.S.-NYT, ligesom 
han var foregangsmand i 
Tønder for DFIF’s motions
cykelkampagne, Tour de 
Pedal og forbundets ferie
tilbud, Aktiv Ferie.

Flemming Henningsen 
har haft flere udvalgsposter 
ikke kun i T.O.F.S., men 
også i forbundets Sønder
jyske Amtskreds. Senest har 
han siddet i den struktur
gruppe under DFIF, der det 
seneste år har arbejdet hårdt 
med at forny forbundets or
ganisation.

Pengemand hædret
Leif Hansen, Helsingør 

Firma Idræt, har den 19. sep
tember 1991 modtaget 
DFIF’s Hæderstegn.

Leif Hansen er mangeårig 
formand for sin firmaidræts
klub NORDDATA, og har i 
mange år været et stort aktiv 
i støtteforeningen for Hels
ingør Firma Idræts Fritids
center, hvor han har vist 
sine evner som “penge
mand” ved de bingospil, der

er det økonomiske funda
ment for støtteforeningen.

Han blev allerede i 1981 
indvalgt i H.F.l.’s bestyrelse 
som 1. næstformand, en post 
han stadig beklæder, og hvor 
han primært varetager det 
administrative arbejde i den 
aktive sammenslutning.

Leif Hansen sad i en kort 
periode i bestyrelsen for 
Frederiksborg Amtskreds, 
og har desuden haft til

lidsposter i forbundets 
EDB-udvalg.

Helsingør Firma Idræt ar
rangerer hver år motions
løbet Helsingør Rundt, og 
her har Leif Hansen i flere 
år haft det økonomiske an
svar.

Hæderstegnet blev over
rakt på Leif Hansens 50 års 
fødselsdag af formand for 
Frederiksborg Amtskreds, 
Peder Bisgaard.

HØ
CD-CF-D-D*

Dansk Firmaidrætsforbund
Storebæltsvej 11 
5800 Nyborg 
Tlf. 65 31 65 60 
Fax. 65 30 14 26 
Ekspedition:
Man.-torsdag kl. 8-15.30 
Fredag kl. 8-15.00

Generalsekretær:
Svend Møller 
Cedervænget 14 
5700 Svendborg 
Tlf. 62 22 57 33

Styrelsen:
Formand:
Tage Carlsen 
Heboltoft 12 
6950 Ringkøbing 
Tlf. 97 32 55 20

Næstformand:
Jørn Godt 
Schultzvej 5 
6091 Bjert 
Tlf. 75 57 23 22

Kristian Hansen 
Blåbærvej 2 
7200 Grindsted 
Tlf. 75 32 17 34

Kurt Petersen 
Lumbyesvej 12 
4200 Slagelse 
Tlf. 53 52 75 35

Verner Sørensen 
Kløvervej 32 
9400 Nørresundby 
Tlf. 98 17 17 63

DFIF's konsulenter:
Forbundskonsulent 
øst for Storebælt 
Jørgen Rasmussen 
Lov vej 10 
Pederstrup 
4700 Næstved 
Tlf. 53 76 16 35 
Fax: 53 76 03 35

Forbundskonsulent 
Nord- og Midtjylland 
Jan Grumstrup 
Banegårdsvej 27 
9500 Hobro 
Tlf. 98 51 01 01 
Fax. 98 52 02 35

Forbundskonsulent 
Sydjylland og Fyn 
Jan Steffensen 
GI. Grevegård 5 
5492 Vissenbjerg 
Tlf. 64 47 33 17 
Fax. 64 47 33 87

Uddannelseskonsulent 
Jane Have L. Andersen 
Lyngvænget 8 
5800 Nyborg 
Tlf. 65 31 72 53

Aktivitetskonsulent 
Jesper Mathiesen 
Tronneallé 312 
5800 Nyborg 
Tlf. 65 30 15 05

Aktivitetskonsulent 
Alice Rasmussen 
Tårupbygade 36 
5370 Mesinge 
Tlf. 65 32 50 15
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P o stb esø rg et - 59103  
5000 O d en se  C

Vildt sjovt

o g  d e l  v a r

Vildt sjovt og et spæn
dende familiespil.

Det var nogle af kom
mentarerne til det herlige 
inspirationskursus, som 
DFIF’s kursusudvalg afvik
lede i Bøgeskovhallen den 
5. oktober.

Der blev spillet, fortalt 
og leget med Motionsbol
den -  fremtidens familie
spil, som Dansk Firma
idrætsforbund har lanceret 
i Danmark.

Og det blev et kursus 
med familien og samværet i 
centrum. 35 børn og 
voksne fra alle kanter af 
landet morede sig en lør
dag eftermiddag. På hvert 
hold var der 3 børn og 2 
voksne, så der blev spillet 
mange kampe.

“Så mangler vi lige et 
par voksne på det røde 
hold”. Det var herligt over 
højtaleren at høre en bar
nestemme give dén besked 
fra dommerbordet. Bør
nene skiftedes til at sidde

ved dommerbordet, tale i 
mikrofonen og føre den 
elektriske pointtavle, og de 
voksne skiftedes til at være 
dommere.

Der blev varmet op til 
musik og lavet forskellige 
øvelser med bolden, så alle 
fik indtryk af, at bolden kan 
bruges på mange forskellige 
måder, der har med be
vægelse at gør.

5 % puljen
Der blev svedt, grinet, 

driblet og løbet. Og selv om 
man fik bolden lige i ansig
tet, gjorde det ikke noget. 
Ingen tårer her, for bolden 
er let som en ballon og dej
lig stor.

På kurset orienterede ud

dannelseskonsulent Jane 
Have Andersen om bag
grunden for spilles opståen, 
men et af de vigtigste ind
slag var, da formanden for 
kursusudvalget, Hakon Jør
gensen, orienterede om de 
tilskudsmuligheder der fin
des. Den instruktion var der 
mange, der var glade for, 
idet bolden alene koster 
1000 kroner i indkøb. Det er 
således helt oplagt at søge 
folkeoplysningslovens 
hovedområde 3, også kaldet 
5% puljen, hvis man ønsker 
at starte Motionsbolden op i 
sin sammenslutning.

Både fra Sæby og fra 
København kunne man op
lyse om, at de allerede 
havde modtaget tilskud.

På kurset købte delta
gerne fra Svendborg, Sæby 
og Grenå Motionsbolden, 
og Hakon Jørgensen kunne 
oplyse, at de fleste af de 25 
hjemkøbte bolde allerede 
var afsat til sammenslutnin
gerne.

Perfekt til 
handicapidræt

En af deltagerne var 
Tove Schmidt fra Sunds, og 
hun fik mange gode ideer 
med hjem til opstart af spil
let, og mente, at handicap
idrætten kunne have stor 
glæde af spillet.

- Det er en familieidræt 
som ikke kræver boldøje 
og mange kræfter, og det 
kan spilles af hele familien. 
Det er fysisk hårdt, men 
sjovt fordi bolden er svær 
at styre, men samtidig er 
spillet ikke farligt, fordi 
bolden er let, sagde Tove 
Schmidt, der agter at an
skaffe Motionsbolden.

John Thrane.


